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Melnikov Vladislav Vladimirovich  

−

Abstract. Growing industrial energy consumption, driven by global economic dynamics and the increasing 
complexity of production processes, requires new approaches to energy efficiency and sustainability. Industrial enterprises 
face systemic constraints: outdated infrastructure, inefficient production models, and insufficient integration of digital 
technologies fuel excessive energy consumption, increase carbon emissions, and deplete resources. The construction sector 
acts as a catalyst for industrial modernization and, at the same time, a source of systemic inefficiencies: energy-intensive 
materials and inconsistent standards reduce overall efficiency, but innovations in materials and architectural solutions can 
stimulate sustainable transformation. This study applies factor analysis to quantify the interdependent influence of the 
construction sector on industrial energy efficiency indicators, taking into account economic, technological, and regulatory 
variables. The obtained results demonstrate a nonlinear relationship: an increase in the share of high-efficiency buildings 
reduces total industrial energy consumption, but after threshold values, diminishing returns occur. Regional differences and 
the presence of political incentives significantly modify energy efficiency dynamics, confirming the need for coordinated 
regulatory and investment strategies. The model identifies critical impact points, generates recommendations for the 
implementation of resource-saving technologies, and harmonizes regulatory frameworks, providing a structural foundation 
for sustainable industrial resource management. Its practical value lies in the integration of energy-economics-ecology 
approaches, predictive analytics, and support for strategic decision-making in industry and construction. 

Keywords: Energy efficiency, industrial sustainability, construction sector, resource conservation, factor analysis, 
Industry 4.0, energy intensity, regulatory framework, innovative materials, systems approach, sustainable development. 

Аннотация. Рост промышленного энергопотребления, обусловленный глобальной экономической 
динамикой и усложнением производственных процессов, требует новых подходов к энергоэффективности и 
устойчивому развитию. Промышленные предприятия сталкиваются с системными ограничениями: устаревшая 
инфраструктура, неэффективные производственные модели и недостаточная интеграция цифровых технологий 
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поддерживают чрезмерное потребление энергии, усиливают углеродные выбросы и истощение ресурсов. 
Строительный сектор выступает как катализатор модернизации промышленности и одновременно источник 
системной неэффективности: энергозатратные материалы и несогласованные стандарты снижают общую 
эффективность, но инновации в материалах и архитектурные решения способны стимулировать устойчивые 
преобразования. Исследование применяет факторный анализ для количественной оценки взаимозависимого влияния 
строительного сектора на показатели промышленной энергоэффективности, учитывая экономические, 
технологические и нормативные переменные. Полученные результаты демонстрируют нелинейную зависимость: 
увеличение доли высокоэффективных строительных объектов снижает совокупное энергопотребление 
промышленности, однако после пороговых значений наступает эффект убывающей отдачи. Региональные различия 
и наличие политических стимулов существенно модифицируют динамику энергоэффективности, подтверждая 
необходимость согласованных стратегий регулирования и инвестиций. Модель позволяет выявлять критические 
точки воздействия, формировать рекомендации по внедрению ресурсосберегающих технологий и гармонизации 
нормативной базы, обеспечивая структурную основу для устойчивого управления промышленными ресурсами. 
Практическая ценность заключается в интеграции подходов «энергия-экономика-экология», прогнозной аналитике 
и поддержке принятия стратегических решений в промышленности и строительстве. 

Ключевые слова: Энергоэффективность, промышленная устойчивость, строительный сектор, 
ресурсосбережение, факторный анализ, индустрия 4.0, энергоемкость, нормативное регулирование, инновационные 
материалы, системный подход, устойчивое развитие. 

 

 −

 

https://creativecommons.org/licenses/by/4.0/deed.ru|


Professional science applies the Creative Commons Attribution (CC BY 4.0) license to the materials published- 

https://creativecommons.org/licenses/by/4.0/deed.ru| 

 

International journal of Professional Science  
8 

 

 

−

 

 

https://creativecommons.org/licenses/by/4.0/deed.ru|


Professional science applies the Creative Commons Attribution (CC BY 4.0) license to the materials published- 

https://creativecommons.org/licenses/by/4.0/deed.ru| 

 

International journal of Professional Science  
9 

 

 

 

 
−

 
í á á

https://creativecommons.org/licenses/by/4.0/deed.ru|


Professional science applies the Creative Commons Attribution (CC BY 4.0) license to the materials published- 

https://creativecommons.org/licenses/by/4.0/deed.ru| 

 

International journal of Professional Science  
10 

 

 

−

https://creativecommons.org/licenses/by/4.0/deed.ru|


Professional science applies the Creative Commons Attribution (CC BY 4.0) license to the materials published- 

https://creativecommons.org/licenses/by/4.0/deed.ru| 

 

International journal of Professional Science  
11 

 

 

 

https://creativecommons.org/licenses/by/4.0/deed.ru|


Professional science applies the Creative Commons Attribution (CC BY 4.0) license to the materials published- 

https://creativecommons.org/licenses/by/4.0/deed.ru| 

 

International journal of Professional Science  
12 

 

 

 

 −

 

https://creativecommons.org/licenses/by/4.0/deed.ru|


Professional science applies the Creative Commons Attribution (CC BY 4.0) license to the materials published- 

https://creativecommons.org/licenses/by/4.0/deed.ru| 

 

International journal of Professional Science  
13 

 

 

 
−

 

 
í á á

https://creativecommons.org/licenses/by/4.0/deed.ru|


Professional science applies the Creative Commons Attribution (CC BY 4.0) license to the materials published- 

https://creativecommons.org/licenses/by/4.0/deed.ru| 

 

International journal of Professional Science  
14 

 

 

https://creativecommons.org/licenses/by/4.0/deed.ru|


Professional science applies the Creative Commons Attribution (CC BY 4.0) license to the materials published- 

https://creativecommons.org/licenses/by/4.0/deed.ru| 

 

International journal of Professional Science  
15 

 

https://creativecommons.org/licenses/by/4.0/deed.ru|


Professional science applies the Creative Commons Attribution (CC BY 4.0) license to the materials published- 

https://creativecommons.org/licenses/by/4.0/deed.ru| 

 

International journal of Professional Science  
16 

 

https://creativecommons.org/licenses/by/4.0/deed.ru|


Professional science applies the Creative Commons Attribution (CC BY 4.0) license to the materials published- 

https://creativecommons.org/licenses/by/4.0/deed.ru| 

 

International journal of Professional Science  
17 

 

 

 −

https://creativecommons.org/licenses/by/4.0/deed.ru|


Professional science applies the Creative Commons Attribution (CC BY 4.0) license to the materials published- 

https://creativecommons.org/licenses/by/4.0/deed.ru| 

 

International journal of Professional Science  
18 

 

 

 

 

−

https://creativecommons.org/licenses/by/4.0/deed.ru|


Professional science applies the Creative Commons Attribution (CC BY 4.0) license to the materials published- 

https://creativecommons.org/licenses/by/4.0/deed.ru| 

 

International journal of Professional Science  
19 

 

 

 
−

 

 

https://creativecommons.org/licenses/by/4.0/deed.ru|


Professional science applies the Creative Commons Attribution (CC BY 4.0) license to the materials published- 

https://creativecommons.org/licenses/by/4.0/deed.ru| 

 

International journal of Professional Science  
20 

 

 

í á á

https://creativecommons.org/licenses/by/4.0/deed.ru|


Professional science applies the Creative Commons Attribution (CC BY 4.0) license to the materials published- 

https://creativecommons.org/licenses/by/4.0/deed.ru| 

 

International journal of Professional Science  
21 

 

 

−

 

 

 

 

−

 

 −

 

 

 

 

 −

 

 

 

https://creativecommons.org/licenses/by/4.0/deed.ru|


Professional science applies the Creative Commons Attribution (CC BY 4.0) license to the materials published- 

https://creativecommons.org/licenses/by/4.0/deed.ru| 

 

International journal of Professional Science  
22 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 í

á á

 

 

 

 

https://creativecommons.org/licenses/by/4.0/deed.ru|


Professional science applies the Creative Commons Attribution (CC BY 4.0) license to the materials published- 

https://creativecommons.org/licenses/by/4.0/deed.ru| 

 

International journal of Professional Science  
23 

 

Stukalov Vasily Viktorovich

Balashova Elena Sergeevna

Abstract. This article explores the theoretical and methodological foundations of managing the digital 
transformation of industrial enterprises in the context of economic change. Digitalization is emphasized as a crucial driver 
for enhancing production efficiency, achieving technological independence, and strengthening competitiveness in the global 
market. The study highlights the key challenges faced by enterprises in the process of implementing digital solutions, such as 
the lack of skilled specialists, significant costs and complexity of technological integration, and insufficient levels of digital 
maturity. It introduces the concept of digital management, which relies on intelligent technologies, digital platforms, and 
innovative business models. The paper outlines priority areas and management tools for digital transformation, including 
assessment of the current state of digitalization, development of strategic roadmaps, creation of digital ecosystems, fostering 
a digital culture, and building trust in enterprise activities. The conclusion underscores that effective digital transformation 
management is essential for ensuring sustainable development, boosting productivity, and improving overall quality of life. 

Keywords: digital transformation, industrial enterprise, digital management, innovation, digital ecosystem, 
competitiveness, technological independence, change management. 

Аннотация. В статье рассматриваются теоретические и методологические основы управления цифровой 
трансформацией промышленных предприятий в условиях экономических изменений. Обосновывается 
актуальность цифровизации как ключевого фактора повышения эффективности производственных систем, 
обеспечения технологической независимости и конкурентоспособности на глобальном рынке. Раскрываются 
основные проблемы внедрения цифровых решений – дефицит квалифицированных кадров, высокая стоимость и 
сложность интеграции технологий, недостаточная цифровая зрелость предприятий. Представлена концепция 
цифрового управления, основанная на использовании интеллектуальных технологий, цифровых платформ и 
инновационных бизнес-моделей. Определены приоритетные направления и инструменты управления цифровой 
трансформацией: диагностика текущего уровня цифровизации, разработка дорожных карт, внедрение цифровых 
экосистем, формирование цифровой культуры и обеспечение доверия к деятельности предприятия. Сделан вывод о 
том, что эффективное управление цифровой трансформацией является необходимым условием устойчивого 
развития, роста производительности и повышения качества жизни. 

Ключевые слова: цифровая трансформация, промышленное предприятие, цифровое управление, 
инновации, цифровая экосистема, конкурентоспособность, технологическая независимость, управление 
изменениями.  
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Yakovlev Ruslan Dmitrievich

Abstract. This author's study is devoted to the urgent problem of developing research competence of young teachers 
in the context of a dynamically changing education system. The subject of the study is the theoretical and methodological 
foundations of developing research skills in novice specialists within the framework of professional pedagogical communities. 
The purpose of the work is to substantiate an integrated approach to developing research competence through the mechanisms 
of professional interaction. The research methodology consists of competence-based, system-activity, andragogical and socio-
cultural approaches. As a result of the analysis, the key mechanisms for developing competence were identified: mentoring, 
collegial interaction, joint research activities and reflexive practices. The author has developed a system of principles for 
organizing the development process, including scientific nature, systematicity, continuity, individualization, practice-
orientedness and collegiality. In the course of the study, it was established that professional communities have a unique 
potential for developing research skills due to the creation of an environment of collegial interaction and exchange of 
experience. The results of this study can be applied in developing programs for the professional development of teachers and 
organizing the activities of professional communities. 

Keywords: research competence, young teachers, professional communities, methodology, pedagogical research, 
professional development. 

Аннотация. Настоящее авторское исследование посвящено актуальной проблеме развития 
исследовательской компетентности молодых педагогов в условиях динамично изменяющейся системы образования. 
Предметом исследования выступают теоретико-методологические основы формирования исследовательских 
навыков у начинающих специалистов в рамках профессиональных педагогических сообществ. Цель исследования 
заключается в обосновании комплексного подхода к развитию исследовательской компетентности через механизмы 
профессионального взаимодействия. Методологию исследования составляют компетентностный, системно-
деятельностный, андрагогический и социокультурный подходы. В результате проведенного автором анализа 
определены ключевые механизмы развития компетентности: наставничество, коллегиальное взаимодействие, 
совместная исследовательская деятельность и рефлексивные практики. Автором разработана система принципов 
организации процесса развития, включающая научность, системность, непрерывность, индивидуализацию, 
практико-ориентированность и коллегиальность. В процессе исследования установлено, что профессиональные 
сообщества обладают уникальным потенциалом для формирования исследовательских навыков благодаря созданию 
среды коллегиального взаимодействия и обмена опытом. Результаты настоящего исследования могут быть 
применены при разработке программ профессионального развития педагогов и организации деятельности 
профессиональных сообществ. 

Ключевые слова: исследовательская компетентность, молодые педагоги, профессиональные сообщества, 
методология, педагогическое исследование, профессиональное развитие. 
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Mikhailenko Venera 

Bashmakova N.,

Abstract. In the era of globalization and increasing interdependence of countries, health issues occupy 
a central place in public policy. In this regard, the object of this study is cooperation between the Russian 
Federation and the Republic of Korea in the field of health care, which is a promising area for strengthening the 
health of the population of both countries. The subject of the study is the key aspects of this cooperation, namely: 
the historical context of the development of relations in the field of health care, modern trends and promising areas 
of interaction, existing and potential forms of cooperation, financial mechanisms that ensure the implementation 
of joint projects, as well as challenges and problems that hinder effective interaction. The purpose of the work is a 
comprehensive and multifaceted analysis of the prospects, opportunities and problems arising in the process of 
cooperation between Russia and South Korea in the field of health care, the development of practical 
recommendations aimed at further developing and strengthening this interaction, improving the quality of medical 
services and, as a result, improving the health indicators of the population of both countries. To achieve this goal, 
it is planned to conduct a comprehensive analysis of historical experience and current trends, identify and evaluate 
the effectiveness of existing forms of cooperation, analyze the legislative and financial framework, identify key 
problems and challenges that hinder development, and develop specific proposals and recommendations to improve 
the effectiveness of Russian-Korean cooperation in the field of healthcare. The results of the study will help to 
identify priority areas for joint work and propose practical mechanisms to overcome the identified barriers. 

Keywords: Russia, South Korea, healthcare, cooperation, telemedicine. 
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Sychev Matvey Sergeevich, 

Abstract. In this scientific article, the author briefly examines the features of the development of exchange legislation 
in the countries of the Anglo-Saxon legal family. The author analyzes England and the USA in more detail, while noting that 
in both countries a high degree of legal regulation was borrowed from external or internal legal sources. In conclusion, the 
author notes that today, thanks to serious historical experience, legal regulation of exchange activities in the countries of the 
Anglo-Saxon legal family is distinguished by its complexity, consistency, and elaboration. This scientific article will be of 
interest to theorists and practitioners, teachers and students, as well as a wide range of readers. 

Keywords: legal regulation, commodity exchanges, exchange activities, current state, foreign experience, 
comparative characteristics, Anglo-Saxon law. 

Аннотация. В настоящей научной статье автор кратко рассматривает особенности развития биржевого 
законодательства в странах англо-саксонской правовой семьи. Более детально автор анализирует Англию и США, 
одновременно отмечая, что в обоих государствах высокая степень правовой регламентации была заимствованной 
из внешних или внутренних правовых источников. В заключении автор отмечает, что сегодня, благодаря 
серьезному историческому опыту, правовое регулирование биржевой деятельности в странах англо-саксонской 
правовой семьи отличается комплексностью, системностью, проработанностью. Настоящая научная статья 
будет интересна теоретикам и практикам, преподавателям и студентам, а также широкому кругу читателей. 

Ключевые слова: правовое регулирование, товарные биржи, биржевая деятельность, современное 
состояние, зарубежный опыт, сравнительная характеристика, англо-саксонское право. 
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Dong Lie, 

Abstract. In this article, the author examines the phenomenon of secondary linguistic personality in the context of 
sports discourse as a specific object of speech influence. The study is aimed at identifying the features of the formation and 
functioning of the secondary linguistic personality of an athlete in the context of intercultural communication, as well as 
analyzing the mechanisms of speech influence used in the sports environment. The relevance of the study, according to the 
author, is due to the increasing role of international sports and the need for effective intercultural interaction in the sports 
field. The methodological basis of the study is the principles of discursive analysis, a psycholinguistic approach to the study 
of linguistic personality and the theory of speech influence. 

Keywords: secondary linguistic personality, sports discourse, speech influence, intercultural communication, 
language competence. 

Аннотация. В настоящей статье автором рассматривается феномен вторичной языковой личности в 
контексте спортивного дискурса как специфического объекта речевого воздействия. Исследование направлено на 
выявление особенностей формирования и функционирования вторичной языковой личности спортсмена в условиях 
межкультурной коммуникации, а также на анализ механизмов речевого воздействия, применяемых в спортивной 
среде. Актуальность исследования, по мнению автора, обусловлена возрастающей ролью международного спорта и 
необходимостью эффективного межкультурного взаимодействия в спортивной сфере. Методологическую основу 
исследования составляют принципы дискурсивного анализа, психолингвистический подход к изучению языковой 
личности и теория речевого воздействия. 

Ключевые слова: вторичная языковая личность, спортивный дискурс, речевое воздействие, 
межкультурная коммуникация, языковая компетенция. 
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